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درمکتب امام

... نه به هر قیمتی!
آغوش کشور و انقلاب همیشه برای پذیرفتن همه کسانی که قصد خدمت و 

آهنگ مراجعت داشته و دارند گشوده است ولی نه به قیمت طلبکاری آنان از همه 

اصول، که چرا مرگ بر آمریکا گفتید! چرا جنگ کردید! چرا نســبت به منافقین و 

ضدانقلابیون حکم خدا را جاری می کنید؟ چرا شعار نه شرقی و نه غربی داده اید؟ 

چرا لانه جاسوسی را اشغال کرده ایم و صدها چرای دیگر.
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بیست وهفتمین سالگرد ارتحال
 آیت الله مرعشی نجفی)ره( در قم برگزار شد

قم - خبرنگار کیهان:
مراسم بزرگداشت بیست و هفتمین سالگرد ارتحال حضرت 
پنجشنبه شب  نجفی)ره(،  مرعشی  آیت الله سیدشهاب الدین 
با حضور اقشــار مختلف مردم وجمعی از طلاب و اساتید حوزه 
علمیه قم، مسئولان و قشرهای مختلف مردم در حسینیه آیت الله 

مرعشی قم برگزار شد.
در این مراسم حجت الاسلام والمسلمین عبدالله فاطمی نیا از وعاظ 
مشهور کشور با اشاره به جایگاه فقهاء در استواری دین در میان مردم،  
گفت: امامان معصوم )علیهم السلام( به کرات از کلمه فقیه در احادیث 
و روایات یاد کرده اند، به گونه ای اگر تجمیع شــوند، خود کتابی مفصل 

خواهد بود.
وی گفت: آیت الله مرعشی نجفی به شیخ الاجازات مشهور بود و از 
نخستین شخصیت هایی بود که به فکر ایجاد وحدت اسلامی افتاد و در 
این راه اجازات زیادی از علمای ســنی دریافت کرد و اخیرا در یکی از 
کتابخانه های کشــور تونس کتابی پیدا شده که در آن، در مورد کسب 
اجازه این مرجع تقلید از یکی از علمای اهل ســنت برای بیان روایت 

مطالبی نقل شده است.
وی افزود: در این زمینه 327 اجازه از علمای شیعه، 50 1 اجازه از 
علمای اهل سنت، 17 اجازه از علمای زیدی ، 2 اجازه از علمای اسماعیلی 

به آیت الله مرعشی نجفی داده شده بود.
شایان ذکر اســت، آیت الله سیدشهاب الدین مرعشی نجفی در 31 
تیرماه 1276 هجری شمســی در نجف اشرف متولد شد، و در شهریور 
1369 در ســن 96 ســالگی در قم درگذشت و در کتابخانه خودش به 

خاک سپرده شد.

در ادامه اقدامات ضد ایرانی در پسابرجام

اوباما وضعیت اضطراری درباره ایران را 
یک سال دیگر تمدید كرد

بقیه از صفحه 2
دفتر دادســتانی سوئیس روز پنجشــنبه در بیانیه ای اعلام کرد: 
»تحقیقات نشــان داد که شــمار چشــمگیری از رایانه ها )سرورها و 
دســتگاه های رایانه ها( در هتل ژنو با نوعی از بدافزار آلوده شــده اند. 
این بدافزار با هدف جاسوسی ایجاد شده بود و اساساً برای جمع آوری 

اطلاعات رایانه های آلوده شده استفاده می شود«.
یک منبع اعلام کرد که این بدافزار در رایانه های هتل »پرزیدنت 
ویلســون« که مذاکرات هســته ای ایران و 1+5 یک ماه قبل از آن در 

آنجا برگزار شده بود، کشف شده است.
دفتر دادستان کل سوئیس اعلام کرد که فرایند تحقیقات درباره 
این جاسوســی را به حالت تعلیق درآورده است زیرا هیچ مدرکی در 

خصوص هویت عاملان این برنامه جاسوسی به دست نیامده است.
زمانی که خبر جاسوســی از محل مذاکرات منتشر شد، بسیاری 

از رســانه ها، از جمله رسانه های آمریکایی اسرائیل را متهم اصلی این 
کار معرفی کردند.

 رایزنی آمریکا با اروپا 
برای استمرار تحریم های ضد ایرانی

»جان کربی« ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا گفت، واشنگتن 
به تلاش برای متقاعد کردن اروپایی ها به تحریم شــرکت هواپیمایی 

ماهان ادامه می دهد.
خبرگزاری آسوشــیتدپرس روز چهارشنبه از تلاش آمریکا برای 
متقاعد کردن کشــورهای اروپایی بــه جلوگیری از پرواز هواپیماهای 

خطوط هوایی ماهان به این کشورها، خبر داده است.
کربی که در نشســت خبری روزانه در جمع خبرنگاران صحبت 
می کرد، در پاسخ به سوالی در مورد این گزارش گفت: »تحریم های ما 

علیه ماهان پابرجاست و تصمیمی برای تغییر آن ها نداریم«.

وی در مورد اینکه آیا آمریکا اقدامی برای تغییر تصمیم اروپایی ها 
انجام می دهد یا نه، گفت: »ما به رایزنی دیپلماتیک با شرکای اروپایی 

خود در این رابطه ادامه می دهیم.«
او که با اصرار خبرنگار آسوشیتدپرس در این باره روبه رو شده بود، 
بار دیگر گفت: »ما به تعامل با شرکای اروپایی خود در مورد اقدامات 

تحریک آمیز و حمایت این کشور از تروریسم ادامه می دهیم.«
ماهان از جمله شرکت های ایرانی است که با وجود توافق هسته ای، 
به بهانه »حمایت از تروریسم« همچنان در فهرست تحریم های آمریکا 
باقی مانده است. با این حال اتحادیه اروپا این شرکت را تحریم نکرده 

و روزانه پروازهای آن به کشورهای اروپایی انجام می شود.
آمریکا ماهان را به انتقال ســلاح و نیرو به ســوریه متهم کرده 
و معتقد اســت که محدود کردن این خط هوایی می تواند به ایران 

فشار وارد کند.

امام  جمعه موقت تهران با تأکید بر اینکه برجام هیچ 
نتیجه ای نداشت و روشن شد که آمریکا دروغ می گوید 
و خلف وعده می کند، تصریــح کرد: آمریکا می گوید 
تحریم ها را بر می دارد، اما نه تنها تحریم ها را بر نمی دارد، 
بلکه آنها را بیشتر هم می کند، آمریکا را باید با جنایتش 

در دنیا رسوا کرد.
بــه گــزارش خبرگزاری تســنیم، آیــت الله محمدعلی 
موحدی کرمانی در خطبه های نماز جمعه تهران، با بیان اینکه 
نهضت عاشــورا دارای بعُد تربیتی است، اظهار داشت: اسلام 
اصرار دارد ما بعُد تربیتی قیام عاشورا را باور کنیم و در زندگی 
از امام حســین)ع( درس بگیریم، ایشان یک تدبیر الهی انجام 
داد و نظام طاغوت را سرنگون کرد، در همه ارکان زندگی باید 

این نکته را مورد توجه قرار دهیم.
وی ادامه داد: اگر فردی می خواهد در زندگی سعادتمند 
شــود، یک تابلو در مقابلش قــرار دهد و تمام برنامه هایش بر 

مبنای تدبیر الهی باشد.
آیت الله موحدی کرمانی با تأکید بر اینکه تمام برنامه های 
حکومت اسلامی باید براساس تدبیر الهی باشد، گفت: جامعه 
اسلامی باید اتاق فکر داشته باشد و راه حل پیدا کنند، مشکلات 
را بایــد حل کرد. اگر فســاد اداری و اخلاقی در جامعه وجود 
دارد، باید حل شود، اگر گرایش در برخی به آمریکاست، باید 

حل شود، هم از بعُد نفی  و هم اثباتی باید به آن توجه شود.
امام  جمعه موقت تهران با اشــاره به تأکیدات مقام معظم 
رهبری مبنی بر توجه به رشد علمی در کشور، افزود: به رشد 
علمی باید توجه شــود، تقویت باورها به خصوص درباره نفوذ 
آمریکا باید تقویت شود، باید این باور ایجاد شود که مشکلات 
را خودمان حل کنیم، نباید این باور وجود داشــته باشــد که 
آمریکا را برای حل مشکلات داشته باشیم. به خود و این جمله 
»ما می توانیم« باور داشته باشیم، مشکلات جامعه را بررسی و 

تحلیل و آنها را حل کنیم.
وی حل مشکلات کشور را نیازمند مذاکره با آمریکا ندانست 
و گفــت: تمام چیزهایی که جامعه به آنها نیاز دارد، باید برای 

کودک، نوجوان و جوان روشن کرد.
آیت الله موحدی کرمانی با اشــاره به سخنان رهبر معظم 
انقلاب اســلامی در جمع دانش آموزان و دانشــجویان مبنی 
برشناخته نشدن کتاب های جنایات آمریکا برای نسل جوان، 
تصریح کرد: چرا اینها در دبستان ها، دبیرستان ها و دانشگاه ها 
تدریس نمی شود؟ چرا جوانان ما با این جنایات آشنا نمی شوند؟ 
چــرا باید مقام معظم رهبری این جور درد دل کنند؟ نظام ما 

اسلامی است.
خطیب نماز جمعه تهران آمریکا را دشــمن شماره یک 
مردم ایران و مسلمانان دانست و گفت: دشمنی با آمریکا باید 
در مراحل مختلف زندگی جوانان و نوجوانان تثبیت شــود و 
آنها آن را باور کنند، باید جایگاه سیاست در دین روشن شود 

و افراد متحجر بد فکر نکنند.

وی تأکید کرد: باید باور کنیم که »ما می توانیم«، نگوییم 
نمی شــود، مسئولان نگویند که نمی شود، همه این مشکلات 
حل شدنی است؛ ما می توانیم از طریق منفور کردن آمریکا در 

دنیا مقابل آن بایستیم و قدرت آن را در هم بشکنیم.
دبیــرکل جامعه روحانیت مبارز با اشــاره به رقابت  های 
انتخاباتی ریاســت جمهوری آمریکا، خاطرنشان کرد: دو نامزد 
آمریکایی خوشــبختانه خیلی بهتر از ما جنایات این کشور را 
مطرح می کنند، اگــر بتوانیم جنایات آمریکا را خوب در دنیا 
روشن کنیم، کشورهای مرتجع منطقه می فهمند که از آمریکا 

چیزی نصیب شان نمی شود.
آیــت الله موحدی کرمانی با تأکید بــر اینکه برجام هیچ 
نتیجه ای نداشــت و روشن شــد که آمریکا دروغ می گوید و 
خلف وعده می کند، تصریح کــرد: آمریکا می گوید تحریم ها 
را بــر می دارد، اما نه تنها تحریم ها را بر نمی دارد، بلکه آنها را 
بیشتر هم می کند، آمریکا را باید با جنایتش در دنیا رسوا کرد.

خطیب نماز جمعه تهران در ادامه به تشریح دلایل عقلانی 
مبارزه با آمریکا اشــاره کرد و گفت: دشمنی با آمریکا وجهه 
دینی و عقلانی دارد. وی افزود: دشــمنی با آمریکا دشمنی با 
عنصری اســت که به ضوابط انسانی پایبند نیست، قرارداد را 
امضاء می کند و زیر پا می گذارد، امکان دارد براســاس مصالح 
عالیه خودمان با کفار قرارداد داشــته باشیم، اما با آمریکا، نه، 

آمریکا به ضوابط انسانی هم پایبند نیست.
آیت الله موحدی  کرمانی تأکید کرد: عقلانیت اجازه نمی دهد 
که با آمریکا مذاکره کنیم، مذاکره ما با آمریکا فقط در مسئله 

برجام بود که در جای خودش گفته شده است.
خطیب نماز جمعه تهران تصریح کرد: ما جمهوری اسلامی 
هســتیم، وقتی آمریکا دشمنی اش را آشــکارا با اسلام بیان 

می کند، یعنی می گوید که من دشمن شما هستم.

ضرغامی: برخی ها تلاش داشتند
 پس از برجام ایران را دو قطبی کنند

به گزارش باشگاه خبرنگاران تسنیم »پویا«، سید عزت الله 
ضرغامی، عضو شــورای عالی انقلاب فرهنگی در ســخنرانی 
پیــش از خطبه های نماز جمعه تهران گفــت: روز 13 آبان، 
ســالگرد تبعید حضــرت امام)ره(، روز دانش آموز و تســخیر 
لانه جاسوسی اســت که به نوعی با مسئله استکبار جهانی و 
جنایت هــا و ظلم هایی که آمریکای جهانخوار ضد مردم ایران 

داشته، مرتبط است.
وی با اشــاره به فلســفه تســخیر لانه جاسوسی، بیان 
داشت: 9 ماه پس از پیروزی انقلاب اسلامی، امام خمینی)ره ( 
فرمایشات متعددی درباره اینکه خطر آمریکا را در کشور باید 
جدی بگیریم، داشــتند که عمدتا دولت موقت یا حساسیتی 
نســبت به آن نداشت و یا اعتقادی به آن فرمایشات نداشت و 
یا رفتار مشکوک در قبال آنها داشت که بعدها با افشای اسناد 

کشــف شده از لانه جاسوسی مشخص شد که دولت موقت با 
آمریکایی هــا در ارتباط بوده و حتی ســخنگوی دولت موقت 

جاسوس آنها بود.
ضرغامی با بیان اینکه در تسخیر لانه جاسوسی دانشجویان 
پیــرو خط امام به فرمایشــات امام خمینی)ره( لبیک گفتند، 
خاطرنشــان کرد: آمریکایی ها پس از پیروزی انقلاب اسلامی 
سعی داشتند توطئه های امنیتی و قومیتی را در ایران طراحی 
کنند که با حمایت از چپی ها که می توانســتند یک انقلاب را 

نابود کنند، دست به اقداماتی زدند که ناموفق بودند.
عضو شــورای عالی انقلاب فرهنگی با بیان اینکه در ابتدا 
قرار بود دانشجویان به طور نمادین و افشاگرانه چهار روز لانه 
جاسوسی را در دست بگیرند، افزود: ما فکر نمی کردیم دو ترم 
درس هایمان تعطیل شــود، مردم در حمایت از دانشــجویان 
به صحنه آمدند و نگذاشــتند این آتش خاموش شود، اگرچه 
پشــتیبانی امام راحل از دانشــجویان را نباید در این موضوع 

نادیده گرفت.
وی با بیان اینکه دانشجویانی که در تسخیر لانه جاسوسی 
نقش داشتند بعدها همگی از عناصر تاثیرگذار انقلاب اسلامی 
شــدند، اظهار داشت: اگر افراد کمی نیز هستند که از شرکت 
در تسخیر لانه جاسوسی پشیمان و شرمنده هستند و مطالبی 
را نقــل می کنند اینها قابل اعتنا نیســتند. بیش از 30 نفر از 
آنهایی که در روز 13 آبان 58 حضور داشتند، در دفاع مقدس 

به شهادت رسیدند. 
ضرغامی با بیان اینکه 444 روز اشغال سفارت آمریکا در 
تهران دستاوردهای زیادی داشت، گفت: اولین دستاورد آن از 
بین رفتن انتقال رسمی اطلاعات به دلیل قطع رسمی روابط بود. 
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی تصریح کرد: مختل شدن 
سیستم های اطلاعاتی و جاسوسی آمریکا بر اثر افشار ارتباط های 
آنها، برملا شــدن دست تعداد قابل توجهی از دست اندرکاران 
در جهت ارتباط با بیگانگان و اتحاد و انسجام نیروهای انقلاب 
و تمرکز بر روی دشــمن اصلی که وحدت ملی ایجاد کرد، از 

جمله دستاوردهای اشغال سفارت آمریکا در سال 58 بود.
وی به امضای برجام بین ایران و 1+5 اشاره کرد و با بیان 
اینکه برجام یک داد و ستد بود، تصریح کرد: جمهوری اسلامی 
ایران در این موضوع به خوبی به تعهدات خود عمل کرده اما 

طرف مقابل این کار را انجام نداده است.
عضو شــورای عالی فضای مجازی بــا بیان اینکه پس از 
امضای برجام ســعی شد در داخل ایران دو قطبی ایجاد شود، 
افزود: پس از انتخابات مجلس دهم سعی شد نمایندگان مجلس 
به دو قســمت برجامیان و نابرجامیان تقسیم شوند که اعم از 

اصلاح طلب و اصولگرا بودند.
ضرغامــی با بیان اینکه غربی ها خود اعتراف می کنند که 
در منطقه سیاست های ایران موفق تر از آنها بوده، تأکید کرد: 
آنها خودشان اذعان می کنند که ایران جنگ نرم را از غربی ها 

به ویژه آمریکایی ها در منطقه برده است.

امام جمعه قم:
»مرگ بر آمریکا« برگرفته از منطق 

و قرآن است
قم- خبرنگار کیهان:

امام جمعه قم شعار مرگ بر آمریکا را برگرفته از منطق و قرآن عنوان 
کرد و گفت: رفتارها و اقدامات آمریکا علیه اخلاق و بشریت در نقطه مقابل 
قرآن و وجدان انسانی قرار دارد، لذا طلب مرگ برای چنین نظامی منطبق 

با قرآن و فطرت انسانی است.
آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری در خطبه های نماز جمعه قم که در مصلای 
قدس این شهر برگزار شد، افزود: برخی جاهلانه شعار علیه مستکبرین و در راس آنها 
آمریکا را تعصب نابجا و لجاجت می دانند در حالی که نگاهی مختصر به عملکرد این 

نظام شیطانی، عمق سفاهت و شیطنت آن را به صراحت نشان می دهد.
وی اظهار داشــت: آنچه که این روزهــا در مناظرات دو نامزد انتخابات آمریکا 
گفته می شود، نشــان می دهد آش فساد و تباهی و بی اخلاقی استکبار آنقدر شور 

شده است که صدای آشپز را هم درآورده است.
عضو مجلس خبرگان رهبری با انتقاد از برخی افراد که برقراری رابطه با آمریکا 
را حلال مشــکلات می دانند، گفت: شگفت آور اســت که برخی با وجود این همه 
بدعهدی و کارشــکنی و توطئه گری آمریکا علیه کشور را می بینند، اما باز خود را 

به تغافل می زنند.
آیت الله حسینی بوشهری با اشاره به تمدید شرایط اضطراری در رابطه با ایران 
از ســوی رئیس جمهور آمریکا و بیان فهرســتی طولانی از بدعهدی آمریکا توسط 
وزیر امور خارجه کشورمان در یک کنفرانس، خاطرنشان کرد: ملت ایران با وجود 
سمپاشی های برخی مریدان آمریکا و استکبار در کشور قهرمانانه با حضور پرشور و 

انقلابی خود صحنه مبارزه را خالی نخواهند کرد.
خطیب جمعه قم در ادامه با اشاره به تحولات اخیر در جبهه رویارویی مقاومت 
با مستکبرین و متحجرین، اظهار داشت: عملیات موفقیت آمیز عراق در موصل علیه 
داعش و پیروزی نامزد حزب الله برای ریاست جمهوری لبنان و پیروزی های مقاومت 

در سوریه نوید پیروزی نهایی مقاومت اسلامی را می دهند.
وی در بخش دیگری از خطبه های نماز جمعه »روز فرهنگ عمومی« را مورد 
اشاره قرار داد و گفت: بسیاری از مشکلات جامعه ما ناشی از ضعف فرهنگ عمومی 
است و ارتقای فرهنگ مشکلات بخش سیاسی، اقتصادی و اجتماعی را هم مرتفع 

خواهد کرد.

پانزدهمین مجمع خیرین امدادگران عاشورا با حضور 
وزیر بهداشــت و سردار صفوی دستیار و مشاور عالی 

فرمانده معظم کل قوا برگزار شد. 
به گزارش دفاع پرس سرلشکر پاسدار »سیدیحیی صفوی« 
دســتیار و مشــاور عالی فرمانده معظم کل قوا در این مراسم 
با تاکید بر بی توجهی مســئولین به استان های محروم کشور 
خاطرنشــان کرد: اگر راه آهن مشهد - زاهدان و چابهار ایجاد 
شــود ، ظرفیت های بالایی برای پیشــرفت و توسعه در کشور 

بوجود خواهد آمد.
وی با بیان اینکه رمز موفقیت خیریه ها در شفافیت، پایداری 
و خلاقیت، نهفته است، گفت: خیرین باید بدانند پولی که می 

دهند در کجا و برای چه کاری صرف می شود.
انتقاد وزیر بهداشت

 از عملکرد بیمه ها و برخی موسسات درمانی
»سیدحسن قاضی زاده هاشمی« وزیر  بهداشت ، درمان 
و آموزش پزشــکی نیز طی سخنانی اظهار داشت: امروز در 
حوزه ســلامت و خصوصا در بخش خدمات با مشــکلاتی 

مواجه هستیم.
وی با بیان اینکه اگرچه دولت ها و مجالس مختلف تاکنون 
اقداماتی را در خدمات رسانی انجام داده اند، گفت: متاسفانه هنوز 
شرایط در حوزه سلامت در تراز و قد و قواره نظام اسلامی نیست.
وزیر بهداشت گفت: امروز در کنار دولت، موسسات دیگری 
نیز حضور دارند که متاسفانه برخی از آنها شرکت های متعدد 

زیرمجموعه ای دارند و به جای اینکه در خدمت مردم باشــند 
به بنگاه های اقتصادی تبدیل شده اند.

وی در ادامه با انتقاد از عملکرد بیمه ها در خدمت رسانی به 
مردم گفت: امروز بیمه ها ده هزار میلیارد تومان به ما بدهکار 

هستند و این وضعیت 10 ماه هست که ادامه دارد.
قاضــی زاده هاشــمی با بیان اینکه چند شــب پیش که 
خدمت مقام معظم رهبری بودیم، معظم له فرمودند این جلسه 

مهم ترین جلســه نظام است، ادامه داد: ایشان فرمودند من در 
مورد اقتصاد و مســائل اقتصادی و مشکلات اقتصادی مردم 
زیاد صحبت کردم ولی موضوع آسیب های اجتماعی مهم تر از 

مسئله اقتصادی است.
وزیر بهداشت تصریح کرد: ایشان همچنین فرمودند طرح 
تحول ســلامت را حمایت کنید و  نگذارید آسیب ببیند، این 
طرح می تواند به جای هزار ساعت تبلیغات برای شما سرمایه 

اجتماعی آورد.
وی خاطرنشان کرد: تا پیش از طرح تحول سلامت آماری 
داشتیم که 700 هزار نفر به دلیل فقر مالی به خاطر دریافت 
خدمات ســلامت دچار فلاکت می شــدند. اما با طرح تحول 
ســلامت حدود 11 میلیون نفر در پوشــش بیمه درآمدند و 
این بی انصافی اســت که برخــی می گویند پول ها را به جیب 

پزشکان ریخته اند.
وزیر بهداشت گفت: موسسه امدادگران عاشورا تاکنون 50 
هزار نفر از بیماران صعب العلاج و ســرطانی مستمند سراسر 
کشور به ارزش 500 میلیارد ریال را تحت پوشش قرار داده که 
این بیماران توسط 10 هزار نفر از اعضاء خیریه عضو موسسه 

مورد حمایت قرار می گیرند.
وی گفت: بسیاری از خدمات ما از طریق موسسات خدماتی 
و خیریه انجام می گیرد و این به این معنا نباید باشد که دولت 
و مجلس بخواهند تنها نظاره گر باشند و این گونه موسسه ها و 

مردم بخواهند جور دولت را بکشند.
گفتنی اســت در حاشیه این مراســم از رضا ایرانمنش، 
بازیگر عرصه ســینما و رزمنده دوران دفاع مقدس به عنوان 
رزمنده دیروز و فرمانده جنــگ نرم در جبهه فرهنگی امروز 

تجلیل به عمل آمد. 
موسســه خیریه امدادگران عاشورا ســازمانی غیردولتی 
است که به منظور یاری رساندن به بیماران کم بضاعت و ارائه 

کمک های انسان دوستانه به نیازمندان فعالیت می کند.

صندوق با ســود یک و نیم درصد بدون اینکه سمتی داشته 
باشــد. به راســتی می توان نام وام 800 میلیاردی به همسر 
مدیرعامل صندوق را تنها معوقه نامید؟ همسر مدیرعامل چه 
حقی از این صندوق داشته که بتواند این وام کلان آنهم با نرخ 

سود یک و نیم درصد بگیرد؟
3ـ ارائه تسهیلات 200 تا 900 میلیاردی به چند شرکت 

که تاکنون بازپس گرفته نشده است.
وی در بخش دیگری از یادداشت ذیل آن بخش از سخنان 
رئیس جمهور که گفته بود: »اگر در جایی فسادی مطرح شده، 
نباید آن را بزرگ کرد و شیوع داد« تشریح می کند: »باید این 
را به فال نیک گرفت و از آن استقبال کرد اما مشکل اینجاست 
که رصد مواضع شخص رئیس جمهور، معاون اول ایشان و سایر 
اعضای کابینه دقیقا عکس این امر را نشــان می دهد. طی سه 
سال گذشته در کمتر سخنرانی دولتمردان تدبیر می توان یافت 
که افترایی به دولت قبل زده نشده باشد از غارت و دزدی اموال 
ملت تا سیاه نمایی کامل و نگذاشتن حتی یک نقطه سفید در 

عملکرد دولت قبل.«
ساده نمایی اختلاس

پرویز سروری قائم مقام جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی با 

اشاره به اظهارات رئیس جمهور و تغییر »اختلاس« به »معوقه« 
گفت: ما درباره حقوق های نجومی نیز شاهد رفتارهای ضد و 
نقیض مسئولان و به نوعی کم اهمیت جلوه دادن آن بودیم که 
این مســئله امید را در دل غارت گران بیت المال زنده می کند. 
در کشــور 8 هزار میلیارد اختلاس می شــود، اما مقام رسمی 
کشورمان سعی می کند که موضوع را ساده نمایی کند، بنابراین 
این باعث می شود که دیگران هم ترغیب شوند دست به چنین 

غارت هایی از بیت المال بزنند.
آیت الله مکارم شیرازی نیز در جلسه درس خارج فقه خود 
در روز چهارشنبه گذشته که در مسجد اعظم قم برگزار شد به 
تخلفات صندوق ذخیره فرهنگیان واکنش نشان داد و گفت: 
چرا باید یک وقتی چشم باز کنیم و ببینیم صندوق ذخیره با 
آن سرمایه عظیم ابزار دست عده ای بی خبر از خدا شده است، 
و ببیینم صندوق ذخیره فرهنگیان به چه وضع و روزی درآمده 
اســت. ما به یک بازرسی قوی در کشور نیاز داریم تا به همه 
چیز نظارت کنند، قبل از این که چنین تخلفاتی اتفاق بیفتد، 
باید بازرسی قوی در همه نهادها بچرخد و اجازه تخلف ندهد، 
نه این که بعد از غارت کردن بیت المال، اعطای وام های کذایی 

و حقوقی های نجومی متوجه موضوع شوند.

سردار نقدی در رزمایش 30 هزار نفری بسیجیان خوزستان:
پیش بینی رهبرانقلاب درباره

 عدم خوشبینی به مذاکره
 با شیطان بزرگ محقق شد

رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: پیش بینی های رهبر حکیم انقلاب 
در خصوص عدم خوش بینی به مذاکره با شیطان بزرگ به وقوع پیوست.

سردار محمدرضا نقدی رئیس سازمان بسیج مستضعفین در صبح گاه گردان های 
حاضر در رزمایش الی بیت المقدس با اشــاره به حضور 140 گردان بسیج در این 
رزمایش گفت: این بسیجیان امروز جمع شده اند تا ضمن اعلام آمادگی کامل خود 
بگویند که ما اهل کوفه نیستیم و دوران غربت اسلام،  حقیقت و حق طلبی به پایان 

رسیده است و امروز دوران میدان داری حق و عدالت است.
سردار نقدی با بیان اینکه امام خمینی )ره( ملت ها را با حقیقت اسلام ناب آشنا 
کرد، افزود: رهبر کبیر انقلاب اسلامی مسلمانان جهان را با رهنمودهای روشنگرانه 
به میدان عمل آورد و ایران را به الگوی انقلاب اسلامی و استکبارستیزی در جهان 
تبدیل کرد و ما امروز این دستاورد بزرگ را از دست نخواهیم داد و در جهت رشد 

آن حرکت می کنیم.
وی تصریح کرد: امروز پرچم انقلاب اســلامی در کشــورهای بسیاری از 
جمله سوریه، لبنان، عراق و یمن به اهتزاز درآمده است و این بیانگر آن است 
که حرکت عزتمندانه ملت شــجاع ایران برای راندن استکبار از سرزمین خود،  
درسی برای کشورهای آزادی طلب منطقه شده است و ما اعلام خواهیم کرد 
که تا ســقوط کامل رژیم کودک کش صهیونیستی راه استکبار ستیزی خود 

را ادامه خواهیم داد.
رئیس ســازمان بسیج مستضعفین با اشاره به روح شیطانی و مستکبر آمریکا،  
اذعان کرد: مردم ما بیدارند و می دانند ماهیت آمریکا چیســت و از تمامی ظرفیت 

و توانمندی و ثروت و دارایی کشور خود در برابر مستکبران دفاع خواهند کرد.
ســردار نقدی در ادامه گفت: آنها که زمزمه دوستی با دشمن را دارند همگی 
خواســتار پیوستن به دشمن را دارند و یا نفوذی و یا دلدادگان دشمنان جمهوری 
اســلامی ایران هستند؛ این افراد بهتر اســت بدانند که ملت بصیر فریب دوستی 

دروغین غرب را نمی خورد.
وی با اشاره به بدعهدی آمریکا در برجام، خاطرنشان کرد: رهبر معظم انقلاب با 
نرمش قهرمانانه خود اجازه دادند تا دولت با آمریکا بر سر موضوعات هسته ای مذاکره 
کند و دولت در این مذاکرات از بخشــی از حق جمهوری اســلامی ایران گذشت و 
امتیازات گوناگونی به طرف مقابل داد اما غربی ها چه کردند؟ آنها بلافاصله 2 میلیارد 
دلار از دارایی های ایران را به یغما بردند و پس  از آن ما را در پرونده کرســنت به 
پرداخــت 18 میلیارد دلار جریمه محکوم کردند و این روند هرروز علیه جمهوری 

اسلامی ایران ادامه دارد.
رئیس سازمان بسیج به نگرانی های امام خامنه ای در خصوص مذاکره با شیطان 
بزرگ اشاره کرد و افزود: پیش بینی های رهبر حکیممان در خصوص عدم خوش بینی 

به مذاکره با شیطان بزرگ به وقوع پیوست.
به گزارش فارس، سردار نقدی در پایان بابیان اینکه از برخی مسئولان زمزمه 
سازش با غرب به گوش می رسد، گفت: جوانان غیرتمند و بسیجی ما باید خود را 
برای روزهای سخت و سرنوشت سازی که در پیش داریم آماده کنند و مراقب باشیم 

تا زمزمه سازش با غرب و دشمن در ما اثر نگذارد.

آیت الله موحدی کرمانی درخطبه های نماز جمعه تهران:

 روشن شد كه آمریکا خلف وعده كرده و دروغگوست

با حضور سرلشکر صفوی و وزیر بهداشت

پانزدهمین مجمع خیرین امدادگران عاشورا برگزار شد 

واکنشها به موضع روحانی در مورد فساد

اختلاس با عوض کردن اصطلاحات هیچ تغییری نمی کند
موضــع رئیس جمهــور در مورد فســاد واکنش 
شــخصیتهای مختلف را در پی داشته است که آن را 
لاپوشــانی برای منافع سیاســی و حزبی خوانده و بر 
این باورند که اختلاس با عوض کردن اصطلاحات هیچ 

تغییری نمی کند.
آیت الله محســن حیدری آل کثیری نماینده مردم استان 
خوزســتان در مجلس خبرگان رهبری در گفت وگو با فارس، 
با اشــاره به اظهارات رئیس جمهــور در صحن مجلس و ارائه 
تعریــف جدیدی از اختلاس 8 هزار میلیاردی اظهار داشــت: 
ملاک باید قانون باشد و تفسیر اشخاص اعتباری ندارد، از این 
رو بایــد دید که نظر قوه قضائیه از اختلاس 8 هزار میلیاردی 
صندوق فرهنگیان چیست و ســپس بر اساس آن اظهارنظر 

حقوقی ارزیابی کرد.
آیت الله حیدری تصریح کرد: دولت برای منافع سیاسی و 
جناحی خود در آستانه انتخابات سعی دارد چیزی را که مضر 
جایگاه  اش می شود لاپوشانی کند و برای این کار اصطلاحات 
را تغییر می دهد اما حقایق با پاک کردن صورت مسئله از بین 

نمی رود و عوض نمی شود.
عضو مجلس خبرگان با بیان اینکه اختلاس، دزدی و تخلف 
با عوض کردن اصطلاحات هیچ تغییری نمی کند خاطر نشان 
کــرد: دادن وام با این مبلغ کلان به افرادی خاص چه معنایی 
دارد و با کدام قانون همســو است و چه کسی تشخیص داده 
که باید فقط به این افراد وام داده شــود بنابراین این فساد از 

مصادیق اختلاس است.
وی با اشــاره به صحبت های رئیس جمهور مبنی بر دامن 
نــزدن به مباحث مربوط به فســاد، گفت: این برخورد دوگانه 
با مســائل اســت، چرا که اگر قرار است اختلاس و خیانت ها 
بزرگ نشود، باید درباره همه دولت ها یکسان باشد، اما دولت 
آقای روحانی می خواهد این مفاسد را در دولت خود استتار و 
کتمــان، اما این موضوعات را درباره دولت قبل به صورت ریز 

و درشت مطرح کند.
آیت الله حیدری با تأکید بر اینکه این رفتار دوگانه دولت 
برای مردم قابل قبول نیست، گفت: نتیجه دلخواه دولت با این 
روش به دســت نمی آید و بهتر است آنها با صداقت و درستی 

با مردم برخورد کنند.
فساد بد است

 اما برای همسایه!
سیدحسین نقوی حسینی نماینده مردم ورامین در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به اظهارات روز سه شنبه رئیس جمهور 
در مجلــس مبنی براینکه اگر فســادی اتفاق می افتد نباید با 

پرداختن به آن فساد را بزرگتر کرد و آن را بزرگتر جلوه داد، 
گفت که در اظهارات رئیس جمهور در مجلس تناقضات زیادی 
مشــاهده می شد که از جمله آن همین موضوع نپرداختن به 

فساد بود.
وی افزود: اظهارات رئیس جمهور تداعی کننده این مسئله 
اســت که مرگ خوب است اما برای همسایه و برای ما خوب 
نیســت. پرداختن به موضوعاتی همچون فساد خوب نیست 
که به اعتقاد ما هم اینگونه اســت و البته ما نباید اجازه دهیم 
این اتفاقات بیفتد. کســانی که مســئول هستند نباید اجازه 
دهند که فساد اتفاق بیفتد و مسئولیت  آنها در این باره بسیار 

سنگین است.
نقوی خاطرنشان کرد: این اظهارات رئیس جمهور در حالی 
اســت که همه تریبون های دولت از ابتدای کار دولت یازدهم 
اعضای دولت قبل را به فساد متهم می کنند و هر روز نسبتی 

را به آنها می دهند.
وی افزود: از ســوی دیگر اگر در خصوص فسادی که در 
زمان حال اتفاق افتاده هم می خواهند صحبت کنند آن فساد 
را به دولت قبل وصل می کنند و می گویند منشأ این فساد در 

دولت قبل بوده و هست.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
در پایان گفت: اگر پرداختن به موضوع فســاد بد اســت، چرا 
مســئولان دولت فعلی مقامات دولت قبل را متهم می کنند و 
اگر خوب است پس چرا آقای رئیس جمهور می گوید که نباید 

به این موضوعات پرداخت.
وام میلیاردی به همسر مدیرعامل

 معوقه است؟!
حبیب ترکاشوند در یادداشتی که خبرگزاری فارس آن را 
منتشــر کرد به مواضع رئیس جمهور در روز یازدهم آبان و در 
جریان معرفی سه وزیر پیشنهادی دولت به مجلس پرداخته و آن 
را نوعی »سرپوش گذاشتن بر اختلاس بی سابقه صورت گرفته 
در صندوق ذخیره فرهنگیان« ذکر کرده و آورده است: در ابتدا 
به بخش اول این قسمت از سخنان رئیس جمهور می پردازیم 
که ایشان تخلفات صورت گرفته در صندوق ذخیره فرهنگیان 
را معوقه و نه اختلاس نامید. برای روشن شدن بیشتر موضوع 

تنها به سه تخلف صورت گرفته در صندوق اشاره می کنیم:
1ـ ارائه حدود 7000 میلیــارد تومان معادل 90 درصد 
تسهیلات صندوق به 30 نفر که قابل وصول نیست، به گونه ای 
که تنها یک نفر از افراد فوق توانســته 3900 میلیارد تومان 

تسهیلات بگیرد که تاکنون بازنگردانده است.
2ـ ارائــه وام 800 میلیارد تومانی به همســر مدیرعامل 

تشییع پیکر 6 شهید مدافع حرم
 در قم

پیکر پاک 6 شهید مدافع حرم حضرت زینب)س( با حضور مردم، 
علما و مسئولان قم تشییع شد.

به گزارش فارس، مراسم تشییع این شهدای مدافع حرم از لشکر فاطمیون 
و زینبیون روز چهارشنبه با حضور گسترده مردم قم در هوای بارانی این شهر 
از مسجد امام حسن عسکری)ع( به سمت حرم مطهر حضرت معصومه)س( 

برگزار و پس از تشییع، نماز میت توسط آیت الله نوری همدانی اقامه شد.
پیکر پاک شــهیدان محمدصادق صادقی زاده، مصطفی کریمی، علی 
جان نجفی، سید ابراهیم حسینی، صفت علی حسینی، از شهدای افغانستانی 
لشــکر فاطمیون و شهید زاهد علی شهید پاکستانی لشکر زینبیون پس 
از تشــییع در قطعه 31 شهدای مدافع حرم بهشت معصومه)س( قم به 

خاک سپرده شد.
پیکر شهید مدافع حرم در محمدشهر کرج تشییع شد

همچنیــن دیروز پیکر پاک شــهید مدافع حرم مرتضی رضایی بر روی 
دوش مردم شهیدپرور محمدشهر کرج تشییع شد. پیکر پاک شهید رضایی 
عضو گردان فاطمیون که سه ماه پیش در حلب سوریه به فیض شهادت نائل 
آمد، پس از تشییع به امامزاده عبداله ولدآباد منتقل و به خاک سپرده شد. 

از شهید رضایی یک کودک ده ماهه به یادگار مانده است.

الیاس نادران:
درباره حقوق های نجومی
 خلأ قانونی وجود ندارد

نماینده مردم تهران در مجلس نهم ادعای وجود خلأ قانونی در موضوع 
حقوق های نجومی را رد کرد و این موضوع را تخلفی محرز دانست.

الیاس نادران نماینده ســابق مجلس شورای اسلامی و استاد اقتصاد دانشگاه 
تهران در برنامه تلویزیونی »دســت خط« اظهار داشــت: 30 درصد یارانه بگیران، 
ثروتمندان هستند. اگر دولت، یارانه این گروه را حذف  می کرد، منابع زیادی را آزاد 
می کــرد و حداقل نگرانی هایی کــه در حوزه تأمین منابع در بودجه عمرانی وجود 

داشت، از بین می رفت.
نادران افزود: اما دولت چنین نکرد و به نظر من ملاحظات انتخاباتی است 
و هیچ دلیل کارشناســی وجود ندارد. وی با اشاره به موضوع کرسنت گفت: ما 
پیشنهاد عملی برای جلوگیری از خسارتی که انجام شده بود،  داشتیم منتها دولت 
همراهی نکرد. پیشنهاد ما این بود که مجلس صدور گاز ترش را کلا ممنوع کند. 
شــامل کرسنت هم می شد و مسئله می توانست حل شود و یک محمل قانونی 
قوی برای دولت بود تا در مجامع ببرد و بگوید که ما را منع کردند و اگر تاکنون 
می شد از این به بعد نمی شود. نماینده سابق مجلس خاطرنشان کرد: در مورد 
پیوست های کرسنت همان مجموعه ای که کرسنت را به کشور تحمیل کردند، 
 آمدند به نفع مدیریت کرسنت که مدیریت غیرایرانی است و خلاف منافع ملی 

است، اقدام کردند.
نادران اظهار داشت: عادتی در کشور شده است که هر زمانی اتفاقی رخ می دهد، 
من به یاد دارم که از زمان آقای کرباسچی که بحث شهرداری و فساد گسترده مالی 
اتفاق افتاد، این تکیه کلام آقایان شده است که هر وقت اتفاق ناگوار اینگونه می افتد، 

اذعان دارند خلأهای قانونی هم وجود دارد. منافذی هم وجود دارد.
وی تصریح کرد: من خدمت شما عرض می کنم که درباره حقوق های نجومی 
هیچ خلأ قانونی وجود ندارد. تخلف محرزِ از قانون است. اگر دولت هم بگوید اینها 
قانونی اســت، به این معنا اســت که شورای عالی حقوق و دستمزد در جریان این 
تصمیمات بوده است و آقای رئیس جمهور این اتفاق را امضا کرده است. یعنی اینها 
شریک جرم کسانی می شوند که این اقدام را انجام دادند، اگر بگویند کار این افراد 
قانونی بوده اســت. به گزارش تسنیم، نماینده سابق مجلس افزود: من با قاطعیت 
این را عرض می کنم و حاضرم هر کســی که می گوید در کشور خلأ قانونی داریم، 
بیاید و با هم مباحثه کنیم و متن قانون را ببینیم و خلأ را بفهمیم. اینگونه نیست. 

منتهی آقایان جدی نگرفتند.

درخواست نصرالله از مردم لبنان
برای تعامل با دولت جدید

دبیرکل حزب الله لبنان طی سخنانی به مناسبت بزرگداشت شهید حاج 
مصطفی شحاده گفت: انتخاب میشل عون به سمت ریاست جمهوری لبنان 

سرآغاز تاریخ جدیدی در لبنان است. 
به گزارش تســنیم به نقل از العهد، سید حسن نصرالله، روز گذشته در مراسم 
بزرگداشــت حاج مصطفی شحاده، از فرماندهان گردان های القسام، شاخه نظامی 
جنبش حماس و مقاومت، در مجتمع فرهنگی اهل البیت)ع( بیروت، بر حمایت از 

دولت جدید لبنان تاکید کرد.
دبیرکل حزب الله اظهار داشت ، روز سی و یکم اکتبر روز انتخاب میشل عون به 

سمت ریاست جمهوری، سرآغاز تاریخ جدیدی در لبنان به شمار می رود.
وی افزود، ما به میشل عون اعتماد داریم و او مردی صادق، شفاف، مستقل و 
ملی گرا است. ما مطمئن هستیم که شخصی فرمانده، شجاع و استوار چون کوه در 
کاخ بعبدا حضور دارد. دبیرکل حزب الله گفت: میشل عون از ما سؤال کرد که در ازای 
حمایت از من در ریاست جمهوری چه چیزی می خواهیم و ما به او گفتیم که ما از 
تو حمایت می کنیم چون به تو و استقلال و ملی گرا بودن و صداقتت اعتماد داریم.
سیدحسن نصرالله تاکید کرد : حمایت حزب الله از میشل عون مسئله ای اخلاقی 
و نه سیاســی است و ما با او معامله سیاسی نداریم. تنها چیزی که میان ما و عون 
وجود دارد اعتماد اســت و در مورد هیچ مسئله ای از پیش توافق نکرده ایم و هیچ 
معامله ای با عون وجود ندارد و ما تنها از او حمایت می کنیم و از مردم هم می خواهیم 

با دولت جدید تعامل کنند.
دبیرکل حزب الله در تقدیر از نقش »مثبت و سازنده« نبیه  بری، رئیس پارلمان 
لبنان در روز انتخابات و مدیریت »دقیق« این مراســم گفت: بری با وجود اینکه او 
موضع گیــری خود را از پیش اعلام کرده بود با به وجود آمدن مشــکلات در روند 
رای گیــری، در کنترل وضعیت و برگزاری رای گیری تــا پایان آن مقتدرانه عمل 
کرد و با وجود موضع گیری که داشت پس از تعیین رئیس جمهور در سخنانی این 
پیروزی را به عون و مردم لبنان تبریک گفت و بار دیگر ثابت کرد که یک شخصیت 
سیاسی برجسته و تکیه گاه مهمی در مراحل دشوار است. وی با ابراز امیدواری برای 
اینکه رسیدگی به امور دولت و تشکیل آن طولانی نشود، تشکیل دولت وفاق ملی 
را خواستار شد و تاکید کرد: ما نمی خواهیم کار دولت به تاخیر افتد یا مشکلی در 
این مسیر ایجاد شود. اگر همگی واقع گرا باشیم کارها به خوبی پیش خواهند رفت. 
دبیرکل حزب الله لبنان در بخش دیگری از ســخنان خود درباره مسائل لبنان 
در منطقــه گفت: مردم لبنان در برابــر مرحله جدید و ویژه ای قرار دارند. به لطف 
خون شــهدای ارتش و مقاومت لبنان ثبات امنیتی در کشور حاصل شده و امروز 
شاهد نزدیک شدن آرای سیاسی و آغاز دوره جدید هستیم. اما در منطقه هیچ افق 
روشنی وجود ندارد بلکه ما شاهد دردهای بیشتر هستیم، ما امروز در برابر فرصتی 

تاریخی برای حمایت از کشورمان و حل مشکلات موجود قرار داریم.
سیدحسن نصرالله درباره اتهام اخیر عربستان به جنبش مردمی انصارالله مبنی 
بر شلیک موشک به سمت مکه تاکید کرد: این یکی از دروغ های عربستان بوده و 
برخی از رسانه ها اقدام به انتشار آن کردند. چه کسی باور می کند که مردم مومن 
یمن بخواهند مکه را بمباران کنند؟! نصرالله سپس با اشاره به روند مشورت ها برای 
تعیین اعضای کابینه گفت: ما در دولتی که نبیه بری و جنبش امل شــرکت نکند، 
شرکت نخواهیم کرد. سیدحسن نصرالله دبیرکل حزب الله لبنان در این مراسم گفت: 
حاج شحاده تمام عمر خود را در راه مقاومت صرف کرد و از کسانی بود که از آغاز 
شکل گیری مقاومت نقش آفرینی کرد و همه جوانی و عمرش را در این راه سپری کرد. 
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